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El-dia 17 de juny de 1995, en la sessió de constitució de l'Ajuntament, es va 
proclamar el Sr. Antonio Roure Vila com alcalde de l'Ajuntament d'Alpicat. 
El 22 de marc de 1996 ens deixá a conseqüéncia d'una greu malaltia. 
El 3 d'abril de 1996 es vaescollirel nou alcalde, el Sr. Pau Cabré Roure que ha 
desenvolupat el carree durant els 3 anys i escaig que restaven de legislatura. 

A clalt, iVesquerra a dreta: 
José Ma. Torrelles Puig. Clement Besa Bellart, Ramón Mateu Roure, Josep 
Ibais Crespell, Cándido Villafañe Benedito, José R. Sampedro Cortés, Jeroni 
PratsCastan. 

A baix, d'esquerra a dreta: 
Josep R. Solé Gallart (secretari), Robert Queral Roure, Pau Cabré Roure, 
Antonio Roure Andreu i José Barbé Gilart. 

Distribució de les tasques de govern 
Alcalde: Pau Cabré Roure 
Urbanisme, obres municipals i sanejament: Antonio Roure Andreu 
Cultura, esports i festes: Ramón Mateu Roure 
Medi ambient, agricultura, camins, pares i jardins: Robert Queral Roure 
Governació, personal, sanitat i cementiri: José Barbé Gilart 
Control de l'administració financera i comunicació ciutadana: José Ramón 
Sampedro Cortés. 



Normes subsidiarles deplanejament urbanísíic 
El Pie de l'Ajuntament va aprovar inicialment la revisió de les Normes 
subsidiarles de planejament urbanístic d'Alpicat, redactades per l'arquitecte 
Salvador Giné Maciá. En aqüestes normes es planteja un creixement per 
Alpicat regulat a tot el voltant del case urbá, amb plans parcials i una ampiada 
d'illa de 60 metres. El régim de cessions previst per al desenvolupament 
d'aquests plans parcials será similar perqué ningú en sorti beneficiat ni 
perjudicat. 
S'han previst dues vies verdes que anellaran el poblé: 1' Avinguda del Pare, amb 
la zona verda integrada dins del carrer i aconseguint un vial de 26 metres, i el 
carrer Enríe Granados, amb la zona verda del Pía Parcial que s'haurá de 
desenvolupar, també integrada dins del carrer. 

Grao Park 
S'han executat les obres d'urbanització de la Teuleria, totalment a carree deis 
propietaris que, a mes, han cedit les zones que corresponien a vials, zones 
d'equipaments i zones verdes. 

PERI núm. 3 
Juntament amb les obres d'edificació deis habitatges s'han executat les obres 
d'urbanització del PERI núm. 3 del carrer de Lleida, totalment a carree deis 
propietaris que, a mes, han cedit a l'Ajuntament la part que determinava el 
projecte d'urbanització com a vials, zones d'equipaments i zones verdes. 
Amb aqüestes obres s'ha aconseguit una avinguda arbrada d'entrada al poblé. 



Obres a la urbanització Buenos Aires 
S'ha contractat, executat i liquidat la 2a. fase de les obres de la urbanització 
Buenos Aires, que compren la pavimentació deis carrers, l'agencament de les 
voreres i la construcció d'una claveguera que permet el desguás deis 
habitatgesquefins llavors utiIitzavenfossa aséptica. 
Aix í mateix s'han imposat contribucions especiáis equivalents al 90% del cost 
del'obrai l'Ajuntament s'ha fet carree del 10%restant. 

Cost definitiu de I 'obra 
Agencamentde la claveguera vella: 2.785.221 PTA 
Construcció de la claveguera nova: 18.252.406 PTA 
Construcció d'escomeses individuáis de clavegueram: 8.461.197 PTA 
Obres de pavimentació: 32.312.636 PTA 
Construcció de vorera a les parcel-les que no en tenien: 4.943.988 PTA 
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Casal 
Amb la coHaboració económica de la Generalitat hem aconseguit una de les 
obres que mes haviem anheiat, l'edifici de servéis, el Casal, un centre digne per 
la reunió i esbarjo de la nostra gent gran i un punt de trobada i convivencia de 
les associacions culturáis, esportives i lúdiques que treballen al nostre poblé i 
peí nostre poblé. 
En l'entrada s'hi ha collocat un mural de térra cuita de l'artista Enric Orobitg 
que representa la historia d'Alpicat d'una forma gráfica. 
L'emissora de radio i els despatxos de les associacions, ubicats al Casal, s'han 
dotat del mobiliari i els equips que s'han considerat necessaris. 
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la. fase del Casal (Edifici de servéis i urbanització de la placeta annexa, 
fase, separat A) 
Pressupostd'adjudicació: 70.596.102 PTA 
Subvenció del PíaÚnic d'Obres i Servéis 1996:22.100.000 PTA 

¡a. 

2a. fase del Casal (2a. fase de l'edifici d'equipaments i servéis municipals i 
urbanització de la placeta annexa i accessos) 
Pressupostd'adjudicació: 38.289.781 PTA 

Costd'execuciódel'obra: 117.854.322 PTA 



Projecte de condúcelo, distribucio i subministrament de gas natural a 
Alpicat. 
Després de nombrases negociacions s'ha aconseguit el projecte de gasificació 
d'Alpicat. Es preveu que en un o dos anys Alpicat quedi completament 
gasificat mitjancant el gasoducte Torrefarrera-Alpicat, amb la instal-lacio d'un 
armari distribuidor de gas natural al camí de Torrefarrera. 

Projecte constructiu del col-lector paral-lel a la CN-240 del sistema de 
sanejament d'Alpicat. 
Ates que l'Ajuntament tenia un important deute contret amb la Generalitat de 
Catalunya per la taxa de sanejament (concretament es va reconéixer un deute 
de 35.252.568 PTA peí període compres entre el 29 de julio! de 1987 al 31 de 
desembre de 1994) es van iniciar les negociacions amb la Junta de Sanejament 
per evitar pagar aquest deute i la sanció que, a mes, ens havien aplicat per 
impagament, aproximadament 105 milions de pessetes en total. 
Després de molt temps de lluita vam aconseguir compensar aquest deute amb 
la realització d'obres de sanejament al municipi cofinancades per la Junta de 
Sanejament: 
1. La Junta de Sanejament atribueix a l'Ajuntament d'Alpicat la quantitat de 
74.700.188 PTA (mes IVA) per la construcció del col-lector paral-lel a la CN-
240 del sistema de sanejament d'Alpicat, inclosa la direcció d'obra. 
L'Ajuntament és l'administració actuant encarregada de licitar l'obra que 
desguassará diferents zones del municipi al col-lector general que hi ha 
passadal'autovia. 
2. La Junta de Sanejament atribueix a l'Ajuntament la quantitat de 9.714.278 
PTA (IVA indos) peí sistema de sanejament en alta del terme municipal 
d'Alpicat, concretament una compensació per les obres de connexió de 
clavegueram que l'Ajuntament ja havia realitzat. 

Clavegueram 
L'Ajuntament lia realitzat diverses actuacions d'ampliació de la xarxa de 
clavegueram, concretament: 
- ha gestionat l'obra de clavegueram del camí de les Bruixes, que han pagat els 
ve'íns afectats, 
-ha gestionat la clavegueradel camí del Grao, que han pagat els promotors, 
-ha construí't una claveguera de desguás del nou magatzem-escorxador, 
pagada per l'Ajuntament, i 
-ha dut a terme el desguás general d'Alpicat. L'Ajuntament ha aportat un 30% 
del cost del primer tram i el 100% del següent tram (col-lector Noguerola), 
aconseguint una notable millora de la zona del municipi que quedava 
greument perjudicada en dies de tronada. 
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ra Escorxador. 
Atesos els requeriments del Departament de Sanitat i considerant l'estat de 
deteriorament de l'escorxador municipal situat al carrer Ricard Vinyes, s'ha 
tirat endavant el projecte de construcció d'un nou magatzem a la partida 
Rovinals que allotjará també un nou escorxador de baixa capacitat. 
Preu d'adjudicació de l'obra Edifici d'equipaments municipals del camí deis 
Rovinals: 18.386.934 PTA 
Subvenció del Programa Específic de la Diputació de Lleida, any 1997: 
7.274.814 PTA 
La liquidació del cost total resta pendent d'informar fins l'execució total de 
l'obra; aproximadament 23.886.934 PTA 

Infraestructura de maquinaria de l'Ajuntament 
Durant aquesta legislatura l'Ajuntament ha adquirit diversa maquinaria per 
obres i servéis municipals, entre la qual podem destacar la máquina 
d'escombrar, un tractor, un vehicle Seat Marbella, el podathor, un motocultor i 
variadeseines de taller. 
Costos deis principáis equips: 
Máquina d'escombrar d'aspiració, 13.000.000 PTA 
Tractor, 2.494.000 PTA 
Seat Marbella, 737.902 PTA 
Podathor, 2.778.000 PTA 
Motocultor, 150.000 PTA 

L'Ajuntament ha comprat un equip de megafonia móbil. Cost: 58.172 PTA 



Báscula municipal 
Per evitar mes molésties ais ve'ins vam considerar necessari canviar la 
ubicació de la báscula municipal, que estava a la piafa Dr. Seres, i mitjancant 
un conveni amb l'empresa Alpeva SA, es va installar la báscula municipal, 
convertida de mecánica a electrónica, en les seves instal-lacions, al camí de 
Malpartit. Aquest sistema de báscula amb moneder permet pesar a qualsevol 
hora del diai de lanit. Lainversió per dur a terme aquesta nova instal-lació va 
suposaruna despesa de 815.858 PTA 

Asseguranca 
Mitjancant concurs es va adjudicar a una companyia asseguradora tota la 
responsabilitat civil de l'Ajuntament i els danys a edificis i maquinaria 
propietatde rAjuntament. 

Cemeníiri 
Durant l'any 1996 es va ampliar el cementiri municipal amb la construcció de 
nousnínxols. El pressupostd'aquestes obres va ascendir a 4.336.036 PTA 
Darrerament s'está treballant en una nova ampliado, la 3a. fase, amb un 
pressupostd'adjudicació de 5.599.379 PTA 
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Piscines 
L'Ajuntament té signat un contráete d'arrendament del servei de bar, 
vigilancia, neteja, manteniment i control de l'accés a l'área de piscines i pistes 
de tennis i neteja del pare, durant les temporades d'estiu, fins l'any 1999. 
El resum de despeses i ingressos de l'Ajuntament per la prestació del servei de 
piscines i cursets de natació i per la cessió del Pare del Grao a entitats 
cíviques, culturáis o recreatives de fora d'Alpicat ,és el següent: 

Despeses Ingressos 
Anyl995 2.489.513 1.973.700 
Anyl996 2.630.994 1.845.200 
Anyl997 2.801.236 1.821.250 
Anyl998 3.536.968 2.495.750 

Casa de ¡a Vila 
Ates que el sistema informátic existent a l'Ajuntament estava molt antiquat, 
s'ha enllestit l'expedient per l'adquisició i instal-lació de nou equipament 
informátic per les oficines de l'Ajuntament, concretament un ordinador 
central amb ordinadors termináis, programes, impressores i tots els 
complements necessaris per un corréete funcionament del sistema i s'ha 
sollicitat una subvenció que está pendent de resoldre per financar-ho. Així 
mateix s'ha comprat divers mobiliari per redistribuir els espais de les oficines, 
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amb un pressupost de 749.992 PTA 
Cost del cablejat per la xarxa informática de les oficines municipals: 660.140 
PTA 
Cost de l'adquisició de l'equipament informátic: 2.585.720 PTA 
Per atendré les necessitats administratives de l'Ajuntament es va adquirir una 
máquina duplicadora i dos aparells SAI (sistemes d'alimentació 
ininterrompuda d'alimentació d'electricitat per ais ordinadors). 
S'ha ampliat la xarxa de radiocomunicació móbil de l'Ajuntament, amb la 
compra de dos aparells transceptors. 
S'ha installat un sistema d'alarma antirobatori i antiincendi a les oficines de 
l'Ajuntament. 

Parroquia 
L'Ajuntament ha collaborat económicament i amb mitjans técnics en les 
obres de millora de l'església parroquial de Sant Bartomeu, principalment 
pintura i reparació d'esquerdes. 
Aportació de l'Ajuntament per aqüestes obres 3.116.178 PTA 
Aportado de la Congregado deis Dolors 700.000 PTA 

Alpicat radio 
Amb la finalització de les obres del Casal, l'emissora d'Alpicat radio s'ha 
traslladat a les noves instal- lacions, on disposa de mes espai i mes m itjans. 
Ates que l'Ajuntament considera que l'emissora de radio pot ser un bon mitjá 
de comunicado i un important recurs cultural, s'han invertit les quantitats 
següents: 
Anyl996 585.035 PTA 
Anyl997 362.000 PTA 
Anyl998 393.686 PTA 
Anyl999 1.770.250 PTA 
L'Ajuntament ha contractat també el subministrament d'equipament 
informátic per la radio per un import d' 1.673.648 PTA 



Senyalització 
Una de les fites que teníem al cap com a prioritaria per agilitar la circulació i 
fer-la mes segura era la senyalització horitzontal i vertical deis vials del 
municipi, per aixó hem col-locat i pintat nous senyals. També s'han desviat del 
carrer de Lleida els vehicles de transport pesat, aconseguint, així, una 
circulació mes cómoda i fluida pels vehicles i vianants, en aquest transitat 
carrer. 
Atenent les observacions deis veíns del Camí Vell d'Alpicat, per l'excés de 
velocitat que s'observava en aquest tram de vial, i per tal de garantir la 
seguretat deis nostres venís, es va fer un estudi de senyalització del Camí Vell i 
es va executar, coHocant bandes rugoses. 

Baranes ais carrers 
A indicado deis veíns, es va creure convenient posar baranes en alguns carrers 
ambcosta, per facilitar el pasde lagentgran. 
Al carrer de Lleida (davant del bar Ribera) es van installar jardineres, formant 
unabarana, perevitarel perillquesuposavael murexistent. 

Carrers 
L'Ajuntament ha invertit en infraestructura, conservació i manteniment de 
vies publiques urbanes el següent: 
Anyl996: 9.647.951 PTA 
Anyl997: 1.740.405 PTA 
Anyl998: 9.994.282 PTA 
Any 1999: 6.120.183 PTA 

Camins 
S'han realitzat treballs de nova pavimentació de diversos camins del terme 
municipal, concretament s'han asfaltat en calent els camins de Malpartit (2a. 
fase), del Calvari i del Pont de Puell i s'han realitzat periódicament treballs de 
manteniment d'altres camins del terme. 
Total invertit en conservació de camins: 
Any 1996 6.381.957 PTA 
Any 1997 3.107.453 PTA 
Any 1998 6.996.724 PTA 
Així mateix s'ha ampliat el pont del camí de Malpartit, sobre la séquia del 
Canal d'Aragó i Catalunya, obra finalitzada recentment. 



Corbes perilloses 
Per tal de redrecar una corba molt perillosa del Camí Vell d'Alpicat, es va 
negociar amb el propietari i es va alinear la seva facana per facilitar la 
visibilitat d'aquesta via. 

Obertura del darrer tram del carrer Mossén Cinto 
S'ha contractat i executat l'obra d'obertura del darrer tram del carrer Mossén 
Cinto, situat entre els carrers Joaquim Costa i Magí Morera i s'han aplicat 
contribucions especiáis ais propietaris deis terrenys beneficiats per l'obra, 
concretament s'ha distribuTt el 50% del cost total entre aquests ve'íns, atesa la 
naturalesa de l'obra com a carrer de circumval-lacio i previsible intens tránsit i, 
pertant, amb predomini de l'interés públic general. 
Amb aquesta obra es van perllongar els carrers Ramón y Cajal i Magí Morera, 
dues travessies que van a parar al carrer Mossén Cinto. 
Cost definitiu de les obres: 33.694.450 PTA 
Subvenció que estava concedida del Programa Específic de la Diputació de 
Lléida 1995:7.511.717 PTA 
Import ¡ngressat per alienado d'un solar: 5.310.000 PTA 
Cost suportat per l'Ajuntament: 10.436.367 PTA 
Cost suportat pels ve'íns, repartit mitjancant contribucions especiáis: 
10.436.367 PTA 

Obertura del darrer tram del carrer Joaquim Costa. (1 ufase) 
Després de les negociacions per la cessió deis vials que corresponia ais 
ve'íns s'ha procedit a l'obertura del darrer tram del carrer Joaquim 
Costa, entre el carrer Lleida i Enric Granados. 
CostdelstreballsrealitzatspeiTobertura: 1.626.61 5 PTA 



Conveniper utilització d'aigua delpantá del Pía. 
Ates que la Comunitat de Regants núm. 124 del Canal d'Aragó i Catalunya 
d'Alpicat va construir un embassament per l'emmagatzematge de l'aigua de 
reg i l'Ajuntament d'Alpicat no disposava de dipósits prou grans per a 
acumular la quantitat d'aigua suficient per a l'abastament domicilian si es 
produí'en interrupcions en el cabal del Canal d'Aragó i Catalunya, es va signar 
un pacte amb el qual l'Ajuntament d'Alpicat es comprometía a aportar la 
quantitat equivalent a la que li correspondía si fos propietari de 100 hectárees 
de terreny a la construcció del pantá, considerant-se com un propietari mes. A 
mes, l'Ajuntament va construir una canonada d'aigua directa des de 
1'embassament. 
Aportado de l'Ajuntament a l'embassament: 10.341.943 PTA, deis quals 
6.000.000 PTA van ser aportats durant l'anterior legislatura. 
Cost de la canonada de conducció d'aigua: 7.713.693 PTA. 

Reparacions ais dipósits 
Ates l'estat de deteriorament d'un deis dipósits, s'han realitzat obres de 
reparació consistents en el canvi de tota la impermeabilització, col-locant una 
lámina de PVC especial per a aigua potable, amb un cost de 2.242.512 PTA 



Equipaments i servéis 
Per tal de millorar l'assisténcia médica-sanitaria es va demanar l'assignació 
d'un nou metge per Alpicat i el Departament de Sanitat i Seguretat Social va 
autoritzar-ho. Com a conseqüéncia es va habilitar, moblar i equipar un nou 
despatxal consultori medie. 
L'Ajuntament, a part de la neteja, l'electricitat i el teléfon, ha invertit les 
quantitats següents en material peí consultori: 
Anyl996 442.360 PTA 
Anyl997 58.997PTA 
Anyl998 392.621 PTA 
Actualment, s'extreuen mostres de sang un cop a la setmana al consultori 
medie i l'Ajuntament s'encarregadel seu trasllat. 

L'Ajuntament ha contractat una nova línia telefónica peí consultori medie per 
donar servei i informació, mitjancant un contestador automátic, les 24 hores 
del dia. El número és el 973 736104. 

Projéete de construcció del nou consultori medie. 
Amb els anys i el creixement de població d'Alpicat Tactual consultori medie 
resulta petit i inadequat, tant per l'assisténcia deis malalts com peí difícil accés 
amb vehicle, per la zona on está situat. S'ha previst construir un edifici de nova 
planta, on es podran aconseguir unes millors condicions, amb una subvenció 
de 9.640.326 PTA atorgada peí Consell Comarcal del Segriá i 8.000.000 PTA 
entre el Departament de Sanitat i el Departament de Governació, cosa que 
suposa el 50% del cost previst de l'obra. 
En aquest edifici de nova planta s'han previst locáis pels metges, ATS, 
urgéncies, pediatra, arxiu, etc. 

Igualment s'ha aconseguit, recentment, una subvenció del Pía Unic d'Obres i 
Servéis de Catalunya per l'adequació deis accessos a l'área sanitaria. 
Pressupost de l'obra: 6.510.652 PTA 
Aportacióde lacorporació local: 4.510.652 PTA 
Subvenció: 2.000.000 PTA 
Aquest financamentés indicatiu; el financamentconsolidates produirácom a 
conseqüéncia de l'adjudicació de l'obra. 

Escombrarles 
Considerant el constant augment de població s'han adquirit nous contenidors 
per la recollida d'escombraries i s'han distribuTt en diversos punts del 
municipi, concretament s'han invertit 2.604.780 PTA en l'adquisició d'aquests 
contenidors. 



L'Ajuntament ha pagat anualment a I'empresa adjudicatária peí servei de 
recollidad'escombraries: 

Anyl996 7.375.578 PTA 
Any 1997 7.854.897 PTA 
Any 1998 8.821.724 PTA 

Per tal de fomentar la recollida selectiva de deixalles s'han instal-lat 
contenidors de paper, vidre, llaunes i piles i s'han dut a terme accions de 
sensibilització adrecades ais veíns. S'ha creat un servei de recollida 
domiciliaria d'eiectrodomestics i mobiliari: eis veíns demanen aquest servei a 
I'Ajuntament i el primer i tercer dimecres de cada mes I'Ajiintament recull eis 
materials. 
Durant aquesta legislatura s'han demanat a la Junta de Residus del 
Departament de Medi Ambient varis contenidors de recollida selectiva; 
aquest organismeens ha cedit 9 contenidors de vidre, 11 de paper/cartró, 16 de 
llaunes i 8 de piles. 

Anualment s'ha contractat el servei de desratització del terme municipal 
d'Alpicat. 



Cursets de natació 
Cada estiu s'han realitzat cursets de natació a les piscines municipals i se n'han 
distribu'i't els corresponents diplomes d'assisténcia. 
El darrer any, com a novetat, es va organitzar un curs per nadons i una festa de 
fi de curs amb animado a l'aieua. 

Foment del fútbol base 
S'han concedit subvencions al Club Atlétic Alpicat i a l'Escola de Fútbol Mi 
Segriá formada per Alpicat, Torrefarrera i Rosselló. 

:

Varis 
S'han potenciat esports com el voleibol, amb la creació d'un grup femení i 
s'han recolzat i/o subvencionat iniciatives com els tornejos de fútbol sala, 
l'escola de fútbol, el torneig de fútbol 7, Pescóla d'estiu, l'atletisme, el básquet, 
el cross comarcal i el cross memorial Antoni Roure Vila. 



Biblioteca Sant Bartomeu 
A la biblioteca, actualmentja podem disposar del servei depréstecdel sistema 
de lectura pública de Catalunya, de préstec interbibliotecari, servei de 
reprografia, el Punt d'Informació Juvenil El Tossal i l'Espai de la Unió 
Europea, un espai promogut peí Patronat Cátala Pro-Europa i el Servei de 
Biblioteques i del Patrimoni Bibliográfic, amb l'objectiu de convertir-la en un 
punt de referencia de la cultura, un lloc on es puguin trobar llibres, vídeos, 
compactes, publicacions periódiques, accedir a Europa a través d'Internet, 
etc. 

L'Ajuntament ha adquirit noves enciclopédies per la biblioteca Sant 
Bartomeu: Enciclopedia d'história universal de la música, Gran Enciclopedia 
familiar, Geografía Universal, Geografía de España, Historia Universal, 
Historia de la Cultura Catalana, Activa multimedia, Temática Oxford, i les 
revistes: Fruticultura profesional i Descobrir Catalunya. 

Com a activitat cultural periódica s'organitza, un cop al mes, l'hora del conté; 
per les festes de Nadal es convoca un concurs de contes i dibuixos; per Sant 
Jordi, activitats diverses; periódicament s'editen butlletins de novetats i guies 
de lectura i s'organitzen exposicions, tallers, etc. 

ElnouPinetell 
Des de PAjuntament s'han publicat diversos números de la revista El nou 
Pinetell, amb articles d'informació i opinió deis nostres ve'íns. 



Divendres a la fresca 
Durant els mesos d'estiu s'han organitzat activitats diverses de cultura i de 
lleure, els divendres a la nit, al Pare del Grao: representacions teatrals, 
cantadesd'havaneres, projeccionsdepeHícules, pallassos,animació,etc. 

Carretes deis reís 
S'han fet estructures per facilitar el muntatge i ornament de les carretes deis 
reis i fer-les, així, mes segures. 

Gegants 
Ates el grau de deteriorament deis gegants s'han restaurat i s'han fet nous 
vestits. 

Historia gráfica d'Alpicat 
A instancia de l'Associació Cultural de Dones, l'Ajuntament va financar les 
despeses de publicació del llibre Historia gráfica d'Alpicat, redactada per 
Fabiá Corretgé i Anna Gilart, un important treball que mostra la historia 
d'Alpicat d'aquest segle d'una forma amena i agradable, per fer-la arribar a 
totes les llars del poblé. 
Aquesta iniciativa també va rebre el suport económic de la Diputado de 
Lleida. 

Associacions 
Continuant amb la línia habitual d'ajut a les diferents iniciatives culturáis 
proposades per les entitats del municipi, s'han cedit locáis del Casal per les 
associacions, s'han concedit subvencions i s'ha col-laborat en els seus 
projectes i activitats. 



Xla. Diada de la Puntaire 
En I'Assemblea General Ordinaria de l'Associació Catalana de Puntaires, feta 
a Barcelona, la proposta presentada per l'Ajuntament d'Alpicat i l'Escola de 
Puntaires El Boixet per acollir la trobada nacional de puntaires de l'any 1998, 
va ser la mes votada i, per tant, Alpicat va ser seu de 1' 11 a. Diada de la Puntaire. 
Aquesta trobada va representar per a tots els alpicatins un important 
esdeveniment i una bona oportunitat de donar a conéixer el nostre poblé i el 
nostretaranná. 
Aquesta trobada va teñir el recolzament económic de diverses institucions, 
especialment de la Diputado de Lleida, Consell Comarcal, Departament de 
Benestar Social i Departament de Cultura de la Generalitat. 
Despeses totals 1.814.408 PTA 
Ingressos (subvencions i quotes) 1.818.000 PTA 

Exposicions al Casal 
D'encá que es va obrir el Casal, l'Ajuntament ha collaborat amb el Moviment 
Artístic d'Avantguarda a Ponent en l'organització de nombrases exposicions 
d'art, obertesatothom. 

Bans 
L'Ajuntament va acordar emetre els bans que es refereixen a comunicáis 
oficiáis de l'Ajuntament de la següent forma: 
-Per megafonia, en cátala 
-Peí servei telefónic, en cátala i castellá 
La resta de comunicats deis particulars, deis diferents organismes i, en general 
tots els informatius i publicitaris, sempre respectant la voluntat de qui 
encarregui el pregó. 



CoHegiDr. Seres 
Atenent les necessitats del CEIP Dr. Seres, es va signar un conveni de 
cooperació entre el Departament d'Ensenyament de la Generalitat i 
l'Ajuntament, amb el contingut següent, i s'hi van realitzar obres de 
construcció de servéis sanitaris. 
Pressupostde les obres: 2.574.478 PTA 
Aportació del Departament d'Ensenyament: 1.415.965 PTA 
Degut a unes actuacions anteriors, el pati del CEIP Dr. Seres presentava 
importants problemes per l'existéncia de pedrés i l'acumulació d'aigua en dies 
de pluja; l'Ajuntament va assumir el cost de les obres per solucionar aquesta 
deficiencia. 
Considerant el seu caire cultural, l'Ajuntament ha fet una aportació económica 
al CEIP Dr. Seres per subvencionar part de l'entrada a una representació 
teatral. 

Menjador escolar 
El Departament d'Ensenyament está treballant en la construcció d'un edifici 
de nova planta al Pare del Grao, destinat a menjador, segons projecte redactat 
per l'arquitecte Salvador Giné Maciá, amb un pressupostde 38.793.417 PTA. 
L'Ajuntament cedeix el terreny i el Departament d'Ensenyament aporta el 
100%delcostdel'obra. 

Llar  d'infants municipal 
A partir d'una enquesta distribuida entre els ve'ins del municipi es va 
considerar necessari crear una llar d'infants municipal per acollir els infants 
d'edats compreses entre un i tres anys i l'Ajuntament va signar un conveni de 
col-laboració económica amb el Departamentd'Ensenyament. Actualment, la 
gestió de la llar d'infants es realitza mitjancant concessió administrativa i les 
nombrases peticions per matricular-hi infants reflexen un important éxit 
d'aquest projecte fet realitat. 
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Pressupostos municipals 
Durant aquests quatre anys de gestió municipal, hem treballat amb els 
pressupostos següents: 

Any 1995 240.556.834 PTA 
Anyl996 231.597.877PTA 
Any 1997 183.372.000 PTA 
Any 1998 187.779.000 PTA 
Any 1999 280.126.263 PTA 

Saldos deis comptes bancaris: 
a30dejunyde 1995 5.120.166PTA 
a30d'abrilde!999 69.001.309 PTA 

Deute municipal 
L'Ajuntament devia en concepte de présteos i bestretes, en comencar la 
legislatura, un total de 37.824.865 PTA, cosa que suposa un endeutament de 
12.197,63 PTA per habitant en aquell any. 

Durant aquests quatre anys, l'Ajuntament ha ates els venciments deis préstecs 
existents i n'ha concertat dos de nous per un.import de 33 milions de pessetes. 
A 30 d'abril, prácticament finalitzada aquesta legislatura, l'Ajuntament deu 
38.506.224 PTA, cosa que suposa un endeutament de 9.768,19 PTA per 
habitant. 

El deute actual, considerant el número d'habitants, representa una disminució 
del 19,92% respecte rendeutamentacomencamentsde legislatura. 



Ecojardí 
L'any 1996 vam iniciar la fira Ecojardí, una fira de jardinería i medí ambient 
dedicada a la mostra de flors i plantes, mobiliari, maquinaria de jardí, vivers, 
regs, productes d'artesania i alimentado natural, amb tallers demostratius. 
Des de la seva creació la fira ha anat creixent en metres i expositors. 
Per tal de potenciar la nostra fira, l'Ajuntament va installar un stand a la fira de 
Sant Josep de Mollerussa d'enguany i es va adherir a la Federado de Fires de 
Catalunya per tal d'aconseguir informació, publicitat, formado i altres. 

 ̂  ̂ Ecojardí 

Festes 
L'Ajuntament organitza, patrocina i col-labora en gran varietat d'actes festius i 
culturáis, tots gratui'ts per vei'ns i visitants. L'Ajuntament ha aportatanualment 
per festes: 
Anyl996 12.459.654 PTA 
Anyl997 10.993.387PTA 
Anyl998 12.862.589 PTA 

Nadal 
S'han anat adquirint i confeccionant ornaments lluminosos per guarnir els 
nostres carrers durant les festes nadalenques. 
L'Ajuntament ha invertit en fil lluminós i garlandes nadalenques durant 
aquesta legislatura 3.915.149 PTA 
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Plaga d'en Bonaventura Verdú 
El 12demaigde 1996 l'Illm . Sr. JosepGrau i Seris, presidentde la Diputado 
de Lleida, va inaugurar la placa d'en Bonaventura Verdú i Cañadell. 
L'Ajuntament va haver d'invertir 6.206.825 PTA en l'adequació i 
enjardinament d'aquest espai, cedit amb motiu del desenvolupament del PERI 
núm. 2. 

Plaga de la Natura 
Juntament amb els promotors del PERI núm. 3 s'ha enjardinat la placa de la 
Natura. Per iniciativa desinteressada de dos empresaris del municipi i la 
col- laborado d'altres persones, s'ha equipat amb una escultura de fusta i ferro. 

Recentment s'han adquirit bañes, papereres i jocs infantils per equipar les 
places i jardins del municipi. La inversió que ha realitzat l'Ajuntament en la 
compra de nous jocs infantils per la placa d'en Bonaventura Verdú i el Pare del 
Grao ascendeix a 2.480.034 PTA. 
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Consell Consultiu Municipal 
El 31 de juliol de 1995 es va constituir el Consell Consultiu Municipal, un 
órgan d'informació i participació deis ve'i'ns i entitats ciutadanes en la gestió 
municipal, que s'ha reunit en varies sessions per rebre informació de les 
decisions, programes i actuacions mes importants de l'Ajuntament. 

Servéis socials d'atenció primaria 
L'Ajuntament collabora amb el financament deis servéis socials d'atenció 
primaria, estructurats peí Consell Comarcal, mitjancant les aportacions 
económiques següents: 

Anyl996 1.030.424 PTA 
Any 1997 1.030.424 PTA 
Anyl998 1.031.787 PTA 

Pía d'Electrificado Rural 
El Departament d'Indústria, Comer? i Turisme de la Generalitat ha acceptat 
incloure dins el Conveni Ministeri d'Indústria-Generalitat-Empreses 
Eléctriques, per l'any 1998, el Pía d'Electrificació Rural de la partida 
coneguda com les Bassetes-Rovinals, on s'ha construít el nou magatzem-
escorxador. 
L'Ajuntament ha ubicat el magatzem-escorxador en aquesta zona per 
fomentar un espai, eléctricament desfavorit i poder proposar aquest Pía 
d'Electrificació Rural que regularitzi les greus deficiéncies que presenta el 
subministrament eléctric d'aquesta zona, on son freqüents els talls de servei i 
on la potencia no es correspon amb la que teñen contractada els usuaris. 

Personal 
S'han contractat diversos treballadors subvencionáis al 100% per l'INEM i el 
Departament de Treball per a la realització d'obres i servéis concrets: 
campanya de la fruita, classificació de l'arxiu municipal, projecte de 
supervisió i reposició d'infraestructures publiques i protecció del medí 
ambiéntete. 

S'ha cobert una placa d'auxiliar administratiu i una d'arquitecte municipal, en 
régim laboral. 

Atesa la petició de cessament del secretari-interventor, Sr. Josep R. Solé 
Gallart, per trasllat a un altre Ajuntament, s'ha nomenat la Sra. Ma. Alba 
Arrufat Vilaginés per ocupar, de forma interina, aquesta placa. 



Participado en els tribuís de l'Estat 
S'han presentat recursos ordinaris i contenciosos administratius contra les 
liquidacions que el Ministeri d'Economia i Hisenda ha efectuat per la 
participado d'Alpicat en els tributs de l'Estat, ates que al moment de fer les 
liquidacions no s'ha considerat I'important creixement de població del nostre 
municipi. 

Ordenanca sobre activitats ramaderes 
El constant creixement de la ramaderia intensiva genera, en alguns casos, un 
problema en el benestar i sanitat ambiental que requereix una actuació 
municipal reguladora que compatibilitzi els interessos específics del sector 
ramader amb els interessos generáis de la societat. Per aixó, l'Ajuntament va 
aprovar una ordenanca que regula l'emplacament i les mesures correctores a 
disposar en les activitats ramaderes del terme municipal d'Alpicat ja existents 
abans de la data d'aprovació d'aquesta ordenanca i situades a una distancia 
inferior a 1.000 m del nucli d'Alpicat o 500 m de nuclis o urbanitzacions del 
terme. 

Enderroc de la casa de cal Bar ó 
Ateses les conclusions de l'informe técnic emés pels servéis técnics 
municipals en el sentit d'apreciar l'existéncia d'un estat de ruina imminent en 
I'edifici situat al carrer de la Bassa núm. 8, i ates que els propietaris de 
l'immoble no havien realitzat actuacions, l'Ajuntament va iniciar l'enderroc de 
l'immoble a carree del propietari, per evitar possibles danys. 

Ampliado de places per la realització de la prestació social substitutória 
Atesa la important demanda de places d'objectors de consciéncia d'Alpicat 
que volien realitzar al seu municipi la prestació social substitutória, es va 
demanar una ampliado del conveni que l'Ajuntament d'Alpicat tenia subscrit 
amb l'Oficina per a la prestació social deis objectors de consciéncia. 

Solidaritat 
L'Ajuntament lia realitzat diverses accions de solidaritat i suport a la 
campanya "Mulla't per l'esclerosi múltiple", va obrir un compte bancari per 
recollir diners peí conflicte deis Balcans, ha col-laborat en les campanyes 
anuals de Mans Unides per la recollida de fons peí tercer món, va col-laborar 
en una subhasta d'art per recollir fons pels damnificáis per l'huracá Mitch i, 
darrerament, ha dut a terme una campanya de recollida d'aliments i materials 
de primera necessitat pels afectats pels enfrontaments de Kosovo, amb una 
excepcional resposta deis ve'íns; entre tots vam recollir 2.093 quilos de 
materials i vam demostrar un gran esforc solidan i un lloablecompromísd'ajut 



a favor deis mes necessitats. L'Ajuntament s'ha encarregat de la recollida, 
classificació, empaquetat i trasllat, amb la collaboració del grup de 
voluntáries. 

L'Ajuntament ha signat un conveni amb l'Associació Humana per installar 
contenidors de recollida de roba usada en diferents indrets del municipi. 
Aquesta associació s'encarregará de la recollida, selecció i, si cal, reciclatge, 
per enviar a paísos del tercer món. 

Poblado 
Númerod'habitantsa 1 degenerde 1995: 3.101 
Númerod'hab¡tantsa30demarcde 1999: 3.920 
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El 21 de marc de 1996 l'Hble. Sr. Eduard Rius, Conseller de Sanitat i Seguretat 
Social de la Generalitat, visita Alpicat amb motiu de la inauguració de la 
residencia Terraferma. 

El 25 de juny de 1996 el Molt Hble. Sr. Jordi Pujol i Soley, President de la 
General.tat de Catalunya, visita Alpicat per inaugurar les noves instal-lacions 
de les industries Palau Cerámica de Alpicat SA i Medilast-Textil Elástico SA 
A continuacio va presidir el diñar de germanor que es va servir al Pare del 
Grao. 

El 12 d'abril de 1997 l'Hble. Sr. Pere Macías i Arau, conseller de Medi 
Ambient de la Generalitat de Catalunya visita Alpicat per inaugurar la 2a 
ediciodelafiraEcojardí. 

El 30 de maig de 1997 el Sr. Tomás Rubio de Villanueva, Director General de 
Desenvolupament Rural del Govern de l'Estat, visita Alpicat per inaugurar 
lembassament del Pía, promogut per la Comunitat de Regants núm 124 del 
Canal d'Arago i Catalunya. 



El 14 dejunyde 1998 la Sra. Marta Ferrussola i Liados, esposa del President 
de la Generalitat, visita Alpicat per presidir els actes de Fila. Diada de la 
Puntaire, la primera real itzada a les terres de Ponent. 

M 
El 25 de juny de 1998, l'Hble. Sr. Francesc Xavier Marimón i Sabaté, 
Conseller d'Agricultura, Ramaderia i Pesca de la Generalitat, visita Alpicat 
amb motiu de les obres de revestiment del Rec NOLI. 

El 16 de gener de 1999 el Sr. Caries A. Gasóliba, Secretari General del 
Patronat Cátala Pro Europa, visita Alpicat amb motiu de la inauguració de 
l'Espai de la Unió Europea de la Biblioteca SantBartomeu. 

El 17 d'abril de 1999 l'Hble. Sr. Joan-Ignasi Puigdollers i Noblón, Conseller 
del Departament de Medi Ambient de la Generalitat de Catalunya, visita 
Alpicat amb motiu de la inauguració de Ia4a. fira Ecojardí. 


